
  

 

Protokół Nr XXXII/2018 

z XXXII Sesji Rady Gminy Gaworzyce 

odbytej w dniu 30 kwietnia 2018 r. 

 

 

W dniu 30 kwietnia 2018 r. o godzinie 10.05 w pałacu w Gaworzycach rozpoczęła się  XXXII 

Sesja Rady Gminy Gaworzyce.
 
 

 

Przy ustawowym składzie Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Nieobecna radna: Iwona Koman. 

 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

- Jacek Szwagrzyk - Wójt Gminy 

- podinsp. Waldemar Cichocki - Komendant Powiatowy Policji w Polkowicach 

- bryg. Sylwester Jatczak - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Polkowicach 

- Tadeusz Kocik - Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych 

- Izabela Rak - Skarbnik Gminy 

- Elżbieta Cieniuch - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. K. Makuszyńskiego w Gaworzycach 

- Ala Cieślak - Dyrektor Przedszkola Publicznego w Gaworzycach 

- Krystyna Joniec - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach 

- przedstawiciele jednostek pomocniczych. 

 

Obradom przewodniczyła Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce - Danuta Pawliszyn dokonała otwarcia XXXII Sesji 

Rady Gminy Gaworzyce, przywitała radnych, sołtysów, zaproszonych gości oraz dyrektorów 

jednostek organizacyjnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 
Radna Maria Jankowa zawnioskowała o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do punktu 

13 podpunktu 9: projektu uchwały "w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego planowanej bu-

dowy chlewni tuczników wraz z infrastrukturą techniczną, zlokalizowanej w obrębie miejscowo-

ści Kłobuczyn". 

Przedmiotowy projekt uchwały przedłożony przez radną Marię Jankową radni otrzymali przed 

rozpoczęciem obrad sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad ww. wnioskiem. 

„Za” przyjęciem wniosku radnej Marii Jankowej o wprowadzenie do porządku obrad podpunktu 

związanego z podjęciem uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego planowanej budo-

wy chlewni tuczników wraz z infrastrukturą techniczną, zlokalizowanej w obrębie miejscowości 

Kłobuczyn głosowało 14 radnych. 

Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy skierowała do radnych pytanie: Kto z państwa radnych jest                          

za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad sesji, uwzględniającego zmianę w punkcie 13 ppkt 

9? 
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"Za" przyjęciem rozszerzonego porządku obrad XXXII Sesji głosowało 14 radnych. 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco:  

  1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2.  Przedstawienie porządku obrad. 

  3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy. 

  4. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami. 

  5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

  6.  Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Polkowicach na temat 

 stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Gaworzyce. 

  7. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Polkowicach na temat stanu bezpieczeń- 

  stwa na terenie gminy Gaworzyce. 

  8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny z uwzględnieniem potrzeb  

  związanych z realizacją zadań. 

  9. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 r. 

 10. Informacja Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach na temat  

  działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

11.  Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Gaworzyce z organizacjami poza- 

  rządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  

  2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, za rok 2017. 

12. Wnioski i zapytania.  

13.  Podjęcie następujących uchwał:  

 1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce, 

 2) w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok, 

 3) w sprawie opłaty targowej, 

4) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz na-

uczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Ustawy Karta Nauczyciela oraz zasad udziela-

nia i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla osób zaj-

mujących stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę                              

Gaworzyce, 

 5) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu Gminy                

 Gaworzyce i pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

 Wodnej na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza w ramach progra- 

    mu "Ograniczanie niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego", 

 6) w sprawie udzielenia dotacji na prace restauratorskie i roboty budowlane w kościele 

 p.w. św. Jadwigi Śląskiej w Kłobuczynie, 

7) w sprawie udzielenia dotacji na prace restauratorskie i roboty budowlane w kościele                 

p.w. św. Jana Chrzciciela w Kurowie Wielkim, 

       8) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany statutów                 

 sołectw, 

 9) w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego planowanej budowy chlewni tuczników                                       

 wraz z infrastrukturą techniczną,  zlokalizowanej w obrębie miejscowości Kłobuczyn. 

14. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.                 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że zostały wniesione uwagi do protokołu. 

Do punktu „Ad. 7” protokołu uwagi wniosła radna Maria Jankowa.  
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Przewodnicząca Rady odczytała brzmienie punktu Ad. 7 ppkt 1 zaproponowane przez radną      

Marię Jankową.  

Przewodnicząca Rady przypomniała, że radni otrzymali materiały z uwagami radnej Marii                  

Jankowej zaznaczonymi w kolorze czerwonym. Przewodnicząca dodała również, uwagi radnej 

Marii Jankowej nie wnoszą merytorycznych zmian. 

Przewodnicząca skierowała pytanie do radnych: Kto z państwa radnych jest za uwzględnieniem 

uwag radnej Marii Jankowej w punkcie 7 ppkt 1? 

Wynik głosowania radnych w sprawie ww. zmiany w punkcie Ad. 7 ppkt 1": 

- "za uwzględnieniem zmian” - oddano 1 głos, 

- "przeciw" – oddano 11 głosów, 

 "wstrzymujących się" -  oddano 2 głosy. 

Radna Maria Jankowa stwierdziła, że należałoby opracować drugi projekt protokołu. 

Radna przytoczyła treść proponowanej przez siebie zmiany w pkt Ad. 7 ppk 1, a następnie poin-

formowała, że wnosi o zmiany w protokole, bo „merytorycznie być może to nic nie wnosi, ale 

protokół nie jest dla radnych. Protokół jest dla ludzi, którzy to będą czytali i oni mają wiedzieć                 

o co chodzi.”. 

Radna Maria Jankowa poprosiła radnych o wyjaśnienie, dlaczego są przeciwni zaproponowanym 

przez nią zmianom. 

Radna Anna Sojka zwracając się do radnej Marii Jankowej stwierdziła, że radni czytali                         

protokół oraz dodała, że każdy ma swój styl pisania. Merytorycznie, do protokołu, nie ma nic do 

zarzucenia. Każdy ma swój styl, protokolant też. Kiedyś protokół był pisany słowo w słowo i to 

budziło śmiech sołtysów i gości zaproszonych na sesję. Ustaliliśmy, że ma być streszczenie i jest 

streszczenie. Radna A. Sojka zapewniła, że rozumie treść protokołu, a to że radna Maria Janko-

wa poprawi coś „swoim stylem, nie zmieni merytorycznie nic. Czyli jaki jest sens zamiany 

zdań?”  

 

Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do odczytywania zmiany proponowanej przez radną 

Marię Jankową w punkcie Ad. 7 ppkt 2. 

Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem do radnych o to, kto jest za uwzględnieniem uwagi rad-

nej Marii Jankowej? 

Radna Maria Jankowa poinformowała, że wycofuje na ten moment wszystkie swoje zmiany, 

które dokonała. Radna dodała, że jest jej bardzo przykro, bo uważa że każdy protokół odzwier-

ciedlać sedno, a zapisy wypowiedzi poszczególnych radnych powinny być uzgadnianie z każ-

dym mówcą, aby zachować sens wypowiedzi. Sens wypowiedzi ma być zrozumiały dla osób, 

które to czytają, a nie mają się domyślać o co chodziło. 

Przewodnicząca Rady Gminy jeszcze raz podkreśliła, że zmiany merytorycznie nic nie wnoszą. 

Radna Maria Jankowa dodała, że wycofuje wszystko ze względu na drogi czas. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że radna Agnieszka Kraus-Pieczarka zgłosi-

ła uwagę do punktu Ad. 15 ppkt 1. 

Przewodnicząca odczytała treść proponowanej zmiany na wniosek radnej A. Kraus-Pieczarki. 

Wynik głosowania radnych w sprawie ww. zmiany w punkcie Ad. 15 ppkt 1":  

"za uwzględnieniem zmiany” - oddano 14 głosów. 

Wobec powyższego, pierwsze zdanie w punkcie Ad. 15 ppkt 1 po zmianie brzmi: „Wójt Gminy 

zapewnił, że podtrzymuje swoje stanowisko, iż jest przeciwny inwestycji - Budowa chlewni 

tuczników w Kłobuczynie, ponieważ lokalizacja tej inwestycji, może nie byłaby w bezpośrednim 

sąsiedztwie największych ujęć wody pitnej, ale w sąsiedztwie i dlatego uważa, że to jest zagro-

żenie.” (…). 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z pytaniem: Kto z państwa             

radnych jest za przyjęciem Protokołu z XXXI Sesji - ze zmianą? 
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Radni Gminy Gaworzyce, w głosowaniu jawnym: 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” 

przyjęli Protokół z XXXI Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 marca 2018 r. 

 

Ad. 4  

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Gaworzyce – Jacek Szwagrzyk przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań w okre-

sie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w okresie między sesjami zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła sprawozdanie o pracy w okre-

sie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami zostało dołączo-

ne do protokołu. 

 

Ad. 6 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Polkowicach                           

na temat stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Gaworzyce 

Zgodnie z punktem 6 porządku obrad, bryg. Sylwester Jatczak - Komendant Powiatowy                       

Państwowej Straży Pożarnej w Polkowicach przedstawił szczegółową informację na temat 

stanu ochrony przeciwpożarowej. 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Polkowicach została dołą-

czona do protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Polkowicach na temat stanu bezpieczeń-

stwa na terenie gminy Gaworzyce 

Zgodnie z punktem 7 porządku obrad, Informację na temat stanu bezpieczeństwa na terenie gmi-

ny przedstawił podinsp. Waldemar Cichocki - Komendant Powiatowy Policji w Polkowi-

cach. 
W trakcie wystąpienia Komendant Powiatowy Policji w Polkowicach omówił kwestie: 

- statystyk przestępstw w gminie i w powiecie za 2017 rok, 

- liczby interwencji prowadzonych na terenie gminy (386), 

- problem z włamaniami do obiektów związanych z budową drogi S-3, 

- obsady etatowej Rewiru Dzielnicowych w Gaworzycach, 

-  zmiany zakresów czynności dzielnicowych, w tym powołanie Kierownika Rewiru w Gawo-

rzycach. 

Ponadto, Komendant Powiatowy Policji zaapelował do zebranych o docieranie do osób star-

szych, w celu uchronienia ich przed wykorzystaniem metodą „na wnuczka”. 

 

Radny Edward Białek poruszył sprawę likwidacji ogólnopolskiego numeru telefonu do Policji, 

tj. 997. 

Komendant Powiatowy Policji potwierdził informację o likwidacji numeru 997, a następnie 

przedstawił specyfikę uruchamiania działań służb po otrzymaniu zgłoszenia na numer 112. 

Sołtys Korytowa – Małgorzata Fortuna poprosiła o podjęcie działań przez Policję w związku                         

z przekraczaniem prędkości przez kierowców przejeżdżających przez Korytów. 

Wójt Gminy Gaworzyce zwrócił się z prośbą o prewencyjne patrole Policji na drogach w Dal-

kowie, Gaworzycach, Kłobuczynie i w Korytowie. 
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Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała zebranym, że na stronie Policji jest aplikacja 

„Mapa Zagrożeń”, za pomocą której każdy może ( o dowolnej porze) zgłaszać zagrożenia. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 10.55 ogłosiła 15-minutową przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godzinie 11.10. 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny z uwzględnieniem potrzeb 

związanych z realizacją zadań 

Radni analizowali sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny z uwzględnie-

niem potrzeb związanych z realizacją zadań podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Podczas sesji, Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny, przedstawiła Kry-

styna Joniec – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach. 

Nie wniesiono uwag do sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 r.  

Radni dokonali  analizy oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 r. podczas wspólnego                    

posiedzenia komisji. 

Podczas sesji, Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2017 r. przedstawiła p. Krystyna Joniec - 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Ocena zasobów została dołączona do protokołu. 

 

Ad. 10 

Informacja Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach na temat 

działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Informację na temat działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach 

przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - p. Krystyna Joniec. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Informacja została dołączona do protokołu. 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Gaworzyce z organizacjami poza-

rządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, za rok 2017 

Radni zapoznali się ze  Sprawozdaniem z realizacji Programu współpracy Gminy Gaworzyce z 

organizacjami poza-rządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, za rok 2017 podczas 

wspólnego posiedzenia komisji. 

Sprawozdanie po posiedzeniu komisji zostało uzupełnione o dodatkowe informacje. Uzupełnie-

nie do sprawozdania zostało wcześniej przekazane radnym. 

Przedmiotowe sprawozdanie zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 12 

Wnioski i zapytania: 

1) radna Agnieszka Kraus-Pieczarka złożyła pisemne zapytanie do Wójta Gminy Gaworzyce 

o to, czy w złożonym wniosku o wydanie pozwolenia na budowę chlewni jest dokumentacja                          

o przeprowadzonym badaniu pod względem geologicznym oddziaływania dwóch zbiorników na 

gnojowice - na ujęcie wody w Kłobuczynie; 
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2) radna Maria Rafałowicz poprosiła o informację nt. aktualnej sytuacji z gminnym budynkiem  

w Dzikowie, gdyż jest bardzo dużo podań o przydział mieszkania;  

 

3) radna Maria Rafałowicz zgłosiła, że siatka która jest zakładana na boisku w Gaworzycach 

jest nacinana. Radna zapytała czy jest ktoś, kto nadzoruje tę budowę? 

 

4) radna Maria Rafałowicz przekazała, że pan Edward Gabrysz z Pustek pytał, kiedy wreszcie 

będzie zrobiona droga w Gaworzycach - od jego posesji do pana Trzcińskiego? Tam gdzie była 

prowadzona kanalizacja; 

 

5) radna Maria Jankowa wystosowała pytania w związku z opinią sporządzoną przez radcę 

prawnego Urzędu Gminy w Gaworzycach w zakresie odpłatności za przedszkole, tj. za dzieci                      

z terenu naszej gminy, które uczęszczają do przedszkoli na terenie innych gmin: 

- Czy Przedszkole Publiczne w Gaworzycach spełnia wymogi dotyczące realizacji przez gminę 

obowiązku wychowania przedszkolnego? 

- Czy rodzice dowożący dzieci do innych przedszkoli brali udział w postępowaniu rekrutacyj-

nym w roku 2018/2019 i czy dostali decyzje odmowne o nie przyjęciu dziecka? 

- Czy Pan Wójt wskazywał inne przedszkola w związku z brakiem miejsc w naszej placówce? 

- Czy zaplanowana w budżecie gminy dotacja w wysokości 88 tysięcy złotych jest zasadna? 

 

6) radna Bożena Wojtczak zgłosiła, że jadąc od strony Głogowa, w okolicach Wierzchowic            

nie ma żadnego oznakowania informującego o zamknięciu drogi do Kłobuczyna. 

W związku z tym że nie ma żadnej informacji, kierujący dojeżdżają do wiaduktu przed Kłobu-

czynem i dopiero wówczas wycofują się i szukają objazdu przez nasze miejscowości. 

W związku z powyższym, radna poprosiła o ustawienie przed Wierzchowicami odpowiednich 

znaków informacyjnych; 

 

7) radna Bożena Wojtczak zgłosiła, że droga pomiędzy Korytowem a Grabikiem jest zbyt wą-

ska, do tego są głębokie rowy. Jest problem z mijaniem się samochodów. Oznakowanie dwoma 

słupkami nie spełnia swojej roli. Należy poszerzyć drogę na ww. odcinku; 

 

8) radna Anna Sojka poprosiła o udzielenie informacji nt. rowu w Kłobuczynie - od posesji 

pani Leszczak do posesji pani Pieczarki. 

Radna A. Sojka dodała, że jeżeli rów nie zostanie pogłębiony, to przy kolejnych ulewnych desz-

czach wystąpią podtopienia; 

 

9) radna Anna Sojka poprosiła o udzielenie informacji nt. naprawy dróg w Kłobuczynie                      

po ubiegłorocznych inwestycjach; 

 

10) radny Edward Białek zawnioskował o rozważenie połączenia Domu Kultury "Jowisz"                   

w Gaworzycach z Gminną Biblioteką Publiczną w Gaworzycach. 

 

Ad. 13 

Podjęcie następujących uchwał: 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówi-

ła Skarbnik Gminy – Izabela Rak.  

Radna Maria Jankowa zapytała o to, z czego wynikają zmiany w planowanych dochodach z za-

kresu podatku rolnego i podatku od nieruchomości. Czy plany były wcześniej zawyżone? 

Skarbnik Gminy zapewniła, że plany nie były zawyżone, a następnie szczegółowo wyjaśniła 

przyczyny zmian. 
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Radna Maria Jankowa zapytała o zapisy projektu związane z finansowaniem remontu Pałacu                   

w Gaworzycach. 

Skarbnik Gmina na bieżąco udzieliła odpowiedzi. 

Radni nie zgłosili innych pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXII/251/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok przedstawiła Skarb-

nik Gminy - Izabela Rak.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXII/252/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie opłaty targowej 

Projekt uchwały był omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXII/253/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psy-

chologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz  

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Ustawy Karta Nauczyciela oraz zasad udzielania 

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla osób zajmujących 

stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez  Gminę Gaworzyce 

Projekt uchwały był omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXII/254/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu Gminy                

Gaworzyce i pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza w ramach programu "Ograni-

czanie niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego" 

Projekt uchwały był omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę.  

Uchwała Nr XXXII/255/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie udzielenia dotacji na prace restauratorskie i roboty budowlane w kościele p.w. 

św. Jadwigi Śląskiej w Kłobuczynie 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
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Radna Maria Jankowa skierowała pytania do Wójta Gminy pytania:  

- jakim kryterium kierował się pan Wójt rozdzielając kwoty podczas przygotowywania projek-

tów uchwał w sprawie dotacji dla kościoła w Kłobuczynie i dla kościoła w Kurowie Wielkim? 

- czy w ramach dotacji, o której Wójt mówił na poprzedniej sesji na remont kościoła w Kurowie 

Wielkim, czy to też jest na remont ołtarza bocznego w kościele w Kurowie Wlk.?   

Wójt Gminy – Jacek Szwagrzyk odpowiedział, że kierował się przede wszystkim równością. 

Dodatkowo, jeśli chodzi o Parafię Kłobuczyn, dzięki osobistemu zaangażowaniu Wójta udało się 

pozyskać w poprzednich latach znaczące kwoty na remont kościoła w Kłobuczynie. 

Wójt poinformował, że zaproponował równy podział po 15 tys. zł także z innego powodu 

Przez wiele lat nic nie było robione w kościele w Kurowie Wielkim. Gdyby chciano odnowić 

wszystkie ołtarze w tym kościele, to potrzebnych byłoby kilka milionów złotych. 

Równy podział kwoty na dotację ma na celu także zmobilizowanie do działania mieszkańców 

Parafii w Kurowie Wlk., tak jak mieszkańców Kłobuczyna i Gaworzyc. 

Wójt Gminy zapewnił, że chętnie zaproponowałby przyznanie większych środków na remonty 

kościołów, ale gmina prowadzi zadania inwestycyjne, na które musi zapewnić własny wkład 

finansowy. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaprosiła wszystkich do wzięcia udziału w odpuście parafialnym 

który odbędzie się 24.06. br. w kościele w Kurowie Wielkim. 

Wójt Gminy dodał, że będzie także rozmawiał z Wójtem Gminy Żukowice w sprawie wsparcia 

finansowego prac restauratorskich w kościele p.w. św. Jana Chrzciciela w Kurowie Wielkim. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXII/256/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie udzielenia dotacji na prace restauratorskie i roboty budowlane w kościele p.w. 

św. Jana Chrzciciela w Kurowie Wielkim 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXII/257/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany statutów sołectw 

Projekt uchwały był omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXII/258/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9) w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego planowanej budowy chlewni tuczników                                       

wraz z infrastrukturą techniczną, zlokalizowanej w obrębie miejscowości Kłobuczyn 

W związku z tym, że wprowadzony do porządku obrad XXXII sesji projekt uchwały w sprawie 

zajęcia stanowiska dotyczącego planowanej budowy chlewni tuczników wraz z infrastrukturą 

techniczną, zlokalizowanej w obrębie miejscowości Kłobuczyn został przedłożony radcy praw-

nemu Urzędu Gminy w Gaworzycach w dniu sesji, zmiany do projektu zostały przygotowane 

przez radcę prawnego w trakcie trwania obrad. 

Przewodnicząca Rady w tej części posiedzenia odczytała w całości projekt uchwały uwzględnia-

jący zmiany zaproponowane przez radcę prawnego Urzędu Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do odczytanego projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”                              

(przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji –                      

14 radnych) podjęli uchwałę w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego planowanej 

budowy chlewni tuczników wraz z infrastrukturą techniczną, zlokalizowanej w obrębie 

miejscowości Kłobuczyn. 
Uchwała Nr XXXII/259/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Wójta Gminy z sugestią, iż może należałoby 

wystosować pismo także do Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Polkowicach oraz do Wód 

Polskich, czy istnieje realne zagrożenie przedostania się gnojowicy do studni i warstw wodono-

śnych. 

Radna Maria Jankowa zwracając się do Wójta Gminy Gaworzyce przypomniała, że Wójt mo-

że nie wydać decyzji o warunkach zabudowy lub wydać decyzję negatywną, to nie będzie wów-

czas nie będzie pozwolenia. Radna podkreśliła, że wszystko jest w rękach Wójta Gminy.  

Należy zlecić niezależnemu podmiotowi ekspertyzę na badanie szkodliwości dwóch zbiorników 

z gnojowicą na wodę.  

Jest to walka o byt i komfort życia mieszkańców i nie można na tym oszczędzać. Należy zrobić 

wszystko, żeby nikt nie pozbawił nas wody. 

Wójt Gminy poinformował, że wyraził swój pogląd na zebraniu. Wójt potwierdził swoje stano-

wisko, że jest przeciwny tej inwestycji. Zakład Usług Komunalnych nie wydał inwestorowi wa-

runków przyłączeniowych. Z inicjatywy Wicestarosty Polkowickiego – Kamila Ciupaka odbyło 

się spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego, którzy następnie poje-

chali na wizję lokalną. Dnia 27.04.br. wpłynęło do Urzędu Gminy postanowienie nr 19/2018 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Polkowicach o przesunięciu wydania                 

opinii dotyczących uzgodnienia środowiskowych uwarunkowań dla realizacji ww. przedsięwzię-

cia z uwagi na zakres i skomplikowanie tematu. Wskazany nowy termin załatwienia sprawy:              

28 maja 2018 r. 

 

Ad. 14 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania: 

1) Wójt Gminy Gaworzyce – Jacek Szwagrzyk podziękował radnym za to, że udało się 

wspólnie dokonać tego, że powstało nowe przedszkole w Gaworzycach, które teraz pełni wizy-

tówkę edukacyjną naszej gminy.  

- Wójt Gminy zapewnił, że Przedszkole Publiczne w Gaworzycach wypełnia obowiązek gminy                  

w zakresie realizacji obowiązku wychowania przedszkolnego. 

Do 10 maja zostaną wywieszone listy dzieci przyjętych do przedszkola. Rekrutacja jeszcze trwa. 

- Odnośnie pytania: Czy dzieci, które uczęszczają do przedszkoli na terenie innych gminy, brały 

udział w postepowaniu rekrutacyjnym do przedszkola w Gaworzycach, Wójt Gminy poinfor-

mował, że chyba nie może odpowiedzieć ze względu na ochronę danych osobowych.  

- Odnośnie pytania: Czy Wójt wskazywał inne przedszkola? Wójt odpowiedział, że nie wska-

zywał innego miejsca, bo nie ma jeszcze list. 

- Odnośnie pytania: Czy zaplanowana w budżecie gminy dotacja w wysokości 88 tysięcy złotych 

jest zasadna? Wójt Gminy poinformował, że nie można zmusić rodzica do tego, żeby dziecko 

oddał do naszego przedszkola. 

 

Radna Maria Jankowa przypomniała swoje stanowisko: My dopłacamy do przedszkoli, które 

wskazuje Wójt, tylko i wyłącznie gdy nie ma miejsca w naszym przedszkolu, gdy nie można 

zrealizować obowiązku w naszym przedszkolu. Natomiast, jeżeli Wójt Gminy jako gospodarz 

gminy, ma możliwość zapewnienia wszystkim dzieciom, to nie powinno się finansować pobytu 

dzieci w przedszkolach poza terenem naszej gminy. 
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Wójt Gminy dodał, że był przekonany, iż ta kwestia została wcześniej wyjaśniona. Oferta na-

szego przedszkola jest bardzo atrakcyjna i też chciałby, aby środki pozostały w naszym budże-

cie. Czekamy na zakończenie rekrutacji. 

Ala Cieślak – Dyrektora Przedszkola Publicznego w Gaworzycach poinformowała, że 

w ubiegłym roku szkolnym został otwarty piąty oddział w szkole, żeby Wójt nie musiał wska-

zywać nikomu, gdzie indziej ma dowozić swoje dziecko. Wszystkie 17 dzieci, które nie dostały 

się do przedszkola w roku 2017/2018, uczęszczały do Szkoły Podstawowej w Gaworzycach, w 

której był jeden oddział przedszkolny. 

W tej chwili rekrutacja jeszcze trwa na rok szkolny 2018/2019; wnioski nadal wpływają. Jeżeli 

po 10 maja okaże się, że dla kogoś zabraknie miejsca, to wówczas zostanie wystosowane pismo 

do Wójta i to pan Wójt będzie wskazywał. 

W mijającym roku szkolnym 2017/2018 Wójt Gminy nie wskazywał innej placówki, ponieważ 

dla tych dzieci utworzyliśmy dodatkowy oddział w szkole. 

Ala Cieślak – Dyrektor Przedszkola Publicznego w Gaworzycach poinformowała, że gmina 

płaciła za dzieci, których rodzice nie brali udziału w rekrutacji do Przedszkola w Gaworzycach. 

W różnych przedszkolach są różne stawki opłat. 

Radny Edward Białek zapewnił, że nie chodzi o to, że nie chcemy płacić, ale żeby ceny były 

przybliżone do opłat w naszym przedszkolu; 

2) odnoście pytania radnej Marii Rafałowicz nt. aktualnej sytuacji z gminnym budynkiem                            

w Dzikowie – Wójt Gminy odpowiedział, że dwie ostatnie osoby, które miały zrzec się spadku, 

zrzekły się spadku. 15 maja ma się odbyć ostatnia rozprawa sądowa i wówczas gmina będzie 

jedynym właścicielem; 

3) odnoście pytania radnej Marii Rafałowicz ws. siatki na boisku sportowym w Gaworzycach - 

Wójt Gminy odpowiedział, że gmina nie jest inwestorem, tylko Klub Sportowy który był bene-

ficjentem dotacji od Marszałka Województwa Dolnośląskiego i dotacji od gminy. Pytanie nale-

żałoby skierować do Prezesa – p. Tomasza Nagiego. Wójt zadeklarował, że zapozna się z doku-

mentacją i przekaże pytanie radnej Prezesowi Klubu; 

4) odnoście pytania radnej Marii Rafałowicz ws. drogi w Gaworzycach od posesji pana Trzciń-

skiego do drogi krajowej nr 3 - Wójt Gminy zapewnił, że odpowie po rozstrzygnięciu m.in. 

przetargu na budowę drogi w Koźlicach i przetargu na budowę drogi Gostyń-Dalków.  

Wójt zapewnił, że postara się pozyskać frezowinę na utwardzenie nawierzchni; 

5) odnoście pytania radnej Bożeny Wojtczak ws. oznakowania objazdu - Wójt Gminy poinfor-

mował, że sprawa oznakowania objazdu zostanie wyjaśnione; 

6) odnoście pytania radnej Bożeny Wojtczak ws. poszerzenie drogi pomiędzy Korytowem i Gra-

bikiem - Wójt Gminy poinformował, że  chcąc poszerzyć drogą należałoby wykonać dokumen-

tację, przebudować cały rów, a na to nie ma na to środków. Jeżeli pozostaną środki z remontów, 

to odcinek zostanie lepiej oznakowana; 

7) odnoście pytania radnej Anny Sojki ws. rowu w Kłobuczynie - Wójt Gminy poinformował, 

że teraz nie ma środków i może pracownik gospodarczy przeczyści rów; 

8) Wójt Gminy poinformował, że na posiedzenie komisji w maju br. zostanie przygotowany          

projekt regulaminu zbywania lokali; 

9) odnoście ws. propozycji radnego Edwarda Białka w kwestii połączenia Gminnej Biblioteki                      

Publicznej w Gaworzycach z Domem Kultury „Jowisz” w Gaworzycach - Wójt Gminy stwier-

dził, że dobrze byłoby gdyby komisja Rady Gminy ds. oświaty pojechała porozmawiać nt. do 

Przemkowa, gdzie już działa taki zespół. 

 

Ad. 15 

Sprawy różne: 

1) Sołtys Witanowic – Grażyna Prychacz zapytała, czy gmina ma kogoś, kto wy-

konałby zaplanowany w ramach funduszu sołeckiego drobny remont w świetlicy wiej-

skiej? 
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Wójt Gminy odpowiedział, że skoro pani sołtys na naradzie sołtysów zaproponowała 

zmianę lokalizacji świetlicy, to radziłby wstrzymać się z remontem; 

2) Sołtys Kłobuczyna – Sławomir Mamzer zapytał, czy wnioski składane do pro-

jektu budżetu gminy przez sołectwa będą rozpatrzone? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że wszystkie wnioski sołectw oraz radnych są w urzędzie, ale 

priorytetem są zadania inwestycyjne, na które musimy zapewnić środki; 

3) Rada Maria Jankowa nawiązała do odpowiedzi, jaką otrzymała na zapytanie                             

z poprzedniej sesji. Radna przypomniała, że zwróciła się do Wójta Gminy jako bezpo-

średniego przełożonego Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych o ustosunkowanie się do 

wypowiedzi Dyrektora Zakładu, iż „(…) radna Maria Jankowa próbowała wymóc finan-

sowanie prywatnych inwestycji ze środków publicznych.” (…) „Radna Maria Jankowa 

poniżyła mnie w opinii publicznej. Działania radnej mają znamiona czynów zabronio-

nych, mają charakter pomówień i podlegają konsekwencjom karnym (…)”  

Radna stwierdziła, że prosiła Wójta o ustosunkowanie się do tej wypowiedzi Dyrektora. 

Radna dodała, że nie składała skargi na Dyrektora ZUK-u. 

Dyrektor ZUK-u straszy radną za złożenie skargi konsekwencjami z kodeksu karnego. 

W Konstytucji radny ma zagwarantowane prawo do składania skargi bez żadnych konse-

kwencji, a rada rozstrzyga czy skarga jest zasadna, czy bezzasadna. 

Następnie Radna Maria Jankowa wyraziła zadowolenie z tego, że doszło do spotkania 

Dyrektora Zakładu ze Wspólnotą Mieszkaniową „Zacisze” i udało się w jakiś sposób                

zakończyć (...); 

4) Radna Maria Jankowa zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy o przedstawienie 

stanowiska w sprawie placu targowego w Gaworzycach i składowanych materiałów na 

placu, gdyż nie wiadomo co odpowiadać mieszkańcom Gaworzyc. 

Wójt Gminy odpowiedział, że to nie jest plac targowy, tylko jest to działka. Wójt wyra-

ził nadzieję, że w niedalekiej przyszłości uda się pozyskać frezowinę na wyrównanie tego 

placu.  

Ponadto, Wójt poinformował, że porozumiał się z Marleną Hajduk.  

Z placu zostanie zabrana gminna kostka. Zgodnie z ustaleniami ze Starostwem Powiato-

wym, kostka zostanie położona na wjeździe koło posesji pana Kiwackiego w Gaworzy-

cach. 

Wójt Gminy zapewnił, że zaprosi p. Marlenę Hajduk na posiedzenie komisji, aby przed-

stawiła swoje propozycje. 

Wójt wydzierżawił Marlenie Hajduk część placu koło Młyna w Gaworzycach. Umożli-

wiono firmie prowadzenie rozładunku towaru, ale w godzinach gdy na placu nie ma osób 

handlujących. 

W sytuacji gdy nie są respektowane wspólne ustalenia, Wójt wystąpi z oficjalnym                      

pismem do Marleny Hajduk; 

5)  Radna Maria Jankowa zapytała o ustalenia ze spotkania ze Wspólnotą Mieszkanio-

wą „Zacisze”.  

Wójt zadeklarował, że prześle radnej Marii Jankowej protokół uzgodnień ze Wspólnotą 

Mieszkaniową „Zacisze” w Gaworzycach. Wójt zadeklarował pomoc dla Wspólnoty ws. 

dróg i utwardzenia placu frezowiną. Zostanie przedstawiona koncepcja zagospodarowa-

nia terenu z garażami. 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach zadeklarował pomoc dla Wspól-

noty „Zacisze” w przeniesieniu urządzenia [poprawiającego ciśnienie wody] z bloku – na 

zewnątrz; 

6) Sołtys Kłobuczyna – Sławomir Mamzer dodał m.in. że inwestor we wniosku                    

odniósł się do warunków hydro-geologicznych. Nie ustosunkował się co do wód                     

powierzchniowych i głębinowych oraz do rowów melioracyjnych. Nie wiadomo jeszcze 

jakie strefy ochronne dla ujęć wody ustali Sanepid.  
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Wójt Gminy dodał, że Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach miał                              

w tej sprawie rozmawiać z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie; 

7) Radna Agnieszka Kraus-Pieczarka podziękował radnym za podjęcie uchwały                                 

w sprawie stanowiska dotyczącego planowanej budowy chlewni tuczników (…); 

8) Radny Edward Białek zaapelował do mieszkańców o jak największe uczestnictwo                            

3 maja w projekcie mającym na celu wyrażenie patriotyzmu, poprzez odśpiewanie Hym-

nu Państwowego i wykonanie zbiorowego zdjęcia z flagami; 

9) Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o przyznaniu gminie 20.000 zł na               

organizację Moto-Pikniku 2018 oraz 20.000 zł na Festiwal dobrych życzeń. 

 

Ad. 16 

Zakończenie obrad 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn                                 

o godz. 12.50 zamknęła obrady XXXII Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 
Protokołowała: 

 

Renata Dziurman 

                              Przewodnicząca Rady Gminy  

 

 

         Danuta Pawliszyn 


